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Foreword

ISO (the International Organization for Standardization) is a worldwide federation of national standards bodies (ISO
member bodies). The work of preparing International Standards is normally carried out through ISO technical
committees. Each member body interested in a subject for which a technical committee has been established has
the right to be represented on that committee. International organizations, governmental and non-governmental, in
liaison with ISO, also take part in the work. ISO collaborates closely with the International Electrotechnical
Commission (IEC) on all matters of electrotechnical standardization.

International Standards are drafted in accordance with the rules given in the ISO/IEC Directives, Part 3.

Draft International Standards adopted by the technical committees are circulated to the member bodies for voting.
Publication as an International Standard requires approval by at least 75 % of the member bodies casting a vote.

Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this Amendment may be the subject of patent
rights. ISO shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights.

Amendment 1 to International Standard ISO 9413:1998 was prepared by Technical Committee ISO/TC 31, Tyres,
rims and valves, Subcommittee SC 9, Valves for tube and tubeless tyres.
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Avant-propos

L'ISO (Organisation internationale de normalisation) est une fédération mondiale d'organismes nationaux de
normalisation (comités membres de l'ISO). L'élaboration des Normes internationales est en général confiée aux
comités techniques de l'ISO. Chaque comité membre intéressé par une étude a le droit de faire partie du comité
technique créé à cet effet. Les organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en
liaison avec l'ISO participent également aux travaux. L'ISO collabore étroitement avec la Commission
électrotechnique internationale (CEI) en ce qui concerne la normalisation électrotechnique.

Les Normes internationales sont rédigées conformément aux règles données dans les Directives ISO/CEI,
Partie 3.

Les projets de Normes internationales adoptés par les comités techniques sont soumis aux comités membres pour
vote. Leur publication comme Normes internationales requiert l'approbation de 75 % au moins des comités
membres votants.

L’attention est appelée sur le fait que certains des éléments du présent Amendement peuvent faire l’objet de droits
de propriété intellectuelle ou de droits analogues. L’ISO ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir
identifié de tels droits de propriété et averti de leur existence.

L’Amendement 1 à la Norme internationale ISO 9413:1998 a été élaboré par le comité technique ISO/TC 31,
Pneus, jantes et valves, sous-comité SC 9, Valves pour pneus avec chambres et sans chambre.
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Tyre valves — Dimensions and
designation

AMENDMENT 1:
Addition of valves using ISO core
chamber No. 3

Valves pour pneumatiques —
Dimensions et désignation

AMENDEMENT 1:
Ajout des valves utilisant le
logement de mécanisme ISO n° 3

Page 73 Page 73

Add the following annex before the bibliography: Avant la bibliographie, ajouter l'annexe suivante:

Annex C
(informative)

Annexe C
(informative)

Valves using ISO core chamber
No. 3

Valves utilisant le logement
de mécanisme ISO n° 3
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Dimensions in millimetres

Dimensions en millimètres

Key Légende

1 Cap 1 Bouchon

2 Core 2 Mécanisme

3 Core chamber 3 Logement de mécanisme

ISO valve No. a

Valve ISO no a
A B

Straight valves

Valves droites

Single bend valves

Valves simple coude

TR Valve No.

Valve TR no

mm mm

CG 08 DG 10 440 85 75

CG 09 DG 11 441 105 95

CG 10 DG 12 442 115 105

CG 11 DG 13 443 125 115

CG 12 DG 14 444 140 130

CG 13 DG 15 445 155 145

a The stem of these valves should be marked as “short core only”.

a Il convient que la tige de ces valves soit marquée «mécanismes courts seulement».

Figure C.1
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